
 

AS/jcp 18. februar 2025 

Bestyrelsesmøde torsdag den 13. februar kl. 19.00-21.00 hos Irene  

Til stede: Claus, Jens, Irene, Esben og Anita  

Afbud: Mette og Taghrid 

  

1. Valg af ordstyrer: ingen 

2. Valg af referent Anita 

3. Godkendelse af dagsorden: OK 

4. Hvordan skal bestyrelsen forholde sig til den aktuelle ansøgning om solceller i 

Gundsølille og evt. kommende ansøgninger. Bilag: se 

https://www.aaol.dk/solcelleparker (navnligt materialet fra mødet 6.1).  

Vi kan se to muligheder: 

a) Landsbyrådet agerer alene formidlende i tråd med tidligere beslutninger og som vi 

hidtil har ageret 

b) Landsbyrådet vælger at gå aktivt ind og enten støtte eller modarbejde ansøgningen 

Vi vil gerne kunne repræsentere alle, det kræver neutralitet. 

Jens indledte med at konstatere at bestyrelsen rummer alle synspunkter, fra de bestemte 

modstandere til de lige så overbeviste tilhængere. Det er jo i grunden kernen i vores demokrati, 

at vi skal kunne rumme alle synspunkter, men hvordan håndterer vi det som bestyrelse? 

Beslutningen blev hurtigt at vi alene vil være formidlende, men hvad betyder det? 

- Vi vil ikke gå nogens ærinde, hverken Obtons, modstandernes eller tilhængernes. 

- Vil vi f.eks. gerne henvise til de pågældende? Ja. 

- Vil vi gerne videreformidle modstandernes synspunkter? Nej 

-  Hvad gør vi på vores hjemmeside? Kan vi formidle det der? Ja, neutralt stof, men Jens vil 

være forsigtig med hvad der lægges ud på hjemmesiden og spørge bestyrelsen, hvis han 

er i tvivl om det er neutralt. 

- Vil vi gerne være formidlere af f.eks. den næste ansøgning fra Obton eller andre? Ja, vi 

vil gerne videreformidle fakta.  

Det er vigtigt, at bestyrelsen kan være til stede for alle input og holdninger, men vi kan og vil 

ikke tage stilling til projekter, der rummer potentiale for større konflikter i vores lille 

samfund. 

Derudover skal vi forholde os til Obtons ønske om allerede nu at kunne tale med os om stier, 

shelter mv. i deres planer. Her fastholdt vi beslutningen fra sidste uges møde om ikke at 

forhandle med Obton om stier mm. før deres ansøgning evt. er blevet godkendt. 

Afslutningsvis diskuterede vi de Grønne puljemidler. De indbetales ved anlægsstart til 

kommunen som administrerer uddeling. Principper endnu ikke besluttet, men nærhed vil 

formentlig spille en stor rolle. Går til foreninger, hverken kommune eller enkeltpersoner. 

https://www.aaol.dk/solcelleparker


 

 

 

5.Eventuelt 

- Jens har holdt videomøde med Kommune og to andre ”landsbyråd” for at forberede 

Landsbyrådenes dag 9.4. Jens har agiteret for at solceller og processen bør være med på 

dagsordenen. Processen efterlader mange i stor usikkerhed i meget lang tid. 

- Der er planlagt 6 nye offentlige foredrag fra Aarhus Universitet her i første halvår af 25 (se 

kalender og Facebook) 

- Jens leder efter en oplægsholder til generalforsamling i kommunens affaldsafdeling 

-  Skt Hans planlægges sammen med spejderne og Jens skriver et indlæg om det til Fællesbladet 

[Susanne har faktisk skrevet det       ] Båltaler skal findes 

 


